
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Waldemara Kraskê

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Zwracam siê do Pani Minister po raz kolejny z apelem o wiêksz¹ troskê o diabetyków, a w szczególno-
œci o rozszerzenie dostêpu pacjentów do d³ugodzia³aj¹cych analogów insulin. Diabetycy stanowi¹ bar-
dzo du¿¹ czêœæ spo³eczeñstwa, czêsto s¹ to ludzie starsi, emeryci i renciœci, czêsto o niskich dochodach.
Obecnie w Polsce choruje oko³o dwóch i pó³ miliona osób i jest to, niestety, liczba stale rosn¹ca.

W rankingu miêdzynarodowej organizacji Euro Consumer Diabetes Index, oceniaj¹cej leczenie cho-
rych na cukrzycê i opiekê nad nimi, na trzydzieœci krajów Europy Polska jest na dwudziestym pi¹tym
miejscu. Nasz kraj zosta³ najni¿ej oceniony za brak refundacji nowoczesnych œrodków leczenia cukrzy-
cy, jak analogi insulin i pompy insulinowe, za brak prawnego systemu edukacji chorych na cukrzycê,
za bardzo s³abo rozwiniêt¹ sieæ poradni zajmuj¹cych siê leczeniem stopy cukrzycowej. Cukrzyca jest
chorob¹ z³o¿on¹, leczenie wymaga wielu ró¿norodnych leków, czêsto bardzo drogich. Skutecznie ul¿yæ
w tej chorobie mog¹ insulinoterapie, w sk³ad których wchodz¹ d³ugodzia³aj¹ce analogi insulin. W zna-
cznym stopniu poprawiaj¹ one jakoœæ ¿ycia osób z cukrzyc¹ i chroni¹ przed powik³aniami. S¹, niestety,
drogie i czêsto nie staæ pacjentów na ich zakup.

Zwracam siê do Pani Minister o zainteresowanie siê problemem i przyspieszenie prac w Minister-
stwie Zdrowia maj¹cych na celu wprowadzenie na listê leków refundowanych d³ugodzia³aj¹cych analo-
gów insulin.

Z powa¿aniem
Waldemar Kraska


